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Na osnovu clana 187 i 188 Poslovnika Skupstine Crne Gore, ministru poljoprivrede i ruralr:og
razvoja Milutinu SImovlcu, postavljam sljedece

POSLANICKO PITANJE:

Postovani ministre,

Uzevsi u obzir promjene i posljedice na svim trzistima povodom minule pandemije C0VID19
virusa, mozete li dati licni osvrt uticaja ovih faktora na poljoprivredno trziste,.sa posebnim
akcentom na ocekivanja od predstojece poljoprivredne sezone i pitanja otkupa
poijoprlvrednih prolzvoda?

Obrazlozenje:

SvjedocI smo negativnih uticaja C0V1D19 virusa na privredne tokove sirom svijeta. Sektor
poljoprivrede, kao jedna od najznacajnijih grana nase privrede, pretrpio je u minulih dva
mjeseca znacajne gubltke. Viada i NKT su kroz vise talasa podrske privredi u znacajnoj mjeri
pomogli i waj sektor. Kako ste zadovoijni efektima ovih mjera podrske poijoprivrednim
proizvodacima i da li smatrate da crnogorsko trziste poljoprivrede se vec, kroz odredene
fa^ze, vraca u redovno stanje funkclonisanja? Takode, molim Vas da date licni osvrt na
ocekivanja od predstojece poljoprivredne sezone, sa akcentom na centraini dio - Opstina u
okviru Glavnog grada - Goiubovci, kao i koje ce mjere resorno Ministarstvo preuzeti
povodom eventualnih problema otkupa poijoprlvrednih proizvoda.

Odgovortrazim i u pisanoj formi.

POSLANlj<
lailo Adusil
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Predmet: Odgovor na poslanicko pitanje poslanika Mihaila Andusica

PostovanI,

1
Poslanik, gospodin Mihailo Andusic, postavio je sljedece poslanicko pitanje na koje
trazi odgovor, u pisanoj form!, od strane minlstra poljoprivrede i ruralnog razvoja:

POSLANICKO PITANJE

Uzevsi u obzir promjene I posljedice na svim trzistima povodom minule pandemije
COVID 19 virusa, mozete 11 dati licni osvrt uticaja ovih faktora na poljoprivredno trziste,
sa posebnim akcentom na ocekivanja od predstojece poijoprivredne sezone i pitanja
otkupa poljoprivrednih proizvoda?

Na postavljeno pitanje dajemo sijedeci:

ODGOVOR

Postovani gospodine Andusicu,

Prije svega zelim da Vam zahvalim na pitanju.
Kao sto Vam je poznato, u cilju zastite zdravija gradana i suzbijanja epidemlje bolesti
COVID 19 u Grnoj Gori, u protekla dva mjeseca, donijet je niz privremenih mjera koje

su, izmedu ostalog, podrazumijevale ogranicenje kretanja gradana i drzanje socijalne

distance, odnosno ogranicavanje kontakata. Usijed privremenog zatvaranja ili

ogranicavanja rada objekata vaznih za plasman proizvoda (veleprodajnih i

maloprodajnih objekata, kao i objekata za ugostiteljstvo, doslo je do poremecaja u

lancima snabdijevanja hranom i picem i uticaja na cjelokupnu logistiku u ovim

sektorima. U ovakvim okolnostima, pristup potrosacima, odnosno plasman proizvoda
bio je otezan, pa se proizvodaci u sektorima poljoprivrede i ribarstva mogu suociti sa
finansijskim posljedicama i problemima vezanim za likvidnost.

i
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U cilju ubiazavanja negativnih efekte epidemlje, ocuvanja finansijske stabilnosti
poljoprivrednih proizvodaca 1 ribara, kao i do sada postignutih rezultata, Vlada Crne

Gore je donijela Posebni program podrske poljoprivredi i ribarstvu vrijedan 17 miliona

eura.
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" Realizacija programa je u toku i do sada je kroz razlicite mjere isplaceno preko 4
miliopa eura poljoprivrednim proizvodacima, ribarima i korisnicima starackih naknada.
Smatramo da su do sada realizovane mjere imale efekta, te da su dodatno pomogle i
odrzale sve aktivnosti poljoprivrednih proizvodaca i ribara.

Bez obzira na specificne okolnosti, zelim da istaknem da se poljoprivredna proizvodnja
nesmetano odvijala sve vrijeme trajanja restriktivnih mjera na teritoriji cijele drzave.
Izuzetak nije ni podrucje Goiubovaca. Ocekivanja, konkretno u slucaju opstina u okviru
Glavnog grada, jesu da ce godina, u smislu poljoprivredne proizvodnje, biti dobra i
nadamo se da nece biti problema sa plasmanom, jer do sada nije bilo vecih
poremecaja na trzlstu.

Kada govorimo o problemu pojave eventualnih viskova i destabilizaciji trzista
(pretpostavljam da se pitanje odnosi i na to), pored agrobudzetske mjere koja se
odnosi na intervencije, ovim posebnim Vladinim paketom mjera predviden je i poseban
Program intervencija na trzlstu, ciji je krajnji oil] odrzavanje proizvodnje i ocuvanje
stabilnosti dohotka poljoprivrednih proizvodaca.

Mjere iz ovog programa aktiviracemo ukoliko dode do poremacaja na trzlstu i
ugrozavanja prihoda i egzistencije poljoprivrednih proizvodaca. Za ove namjene je
opredijeljeno 3 miliona eura.

Svjesni osjetljivosti trzista poljoprivredno-prehrambenih prozvoda i specificnih usiova
proizvodnje, te mogucih poremecaja na medunarodnom i domacem trzistu koje mogu
nastati kao posljedica globalne epidemioloske situacije, a koje sada nije moguce
predvidjeti, spremni smo na donosenje dodatnih mjera u cilju odrzavanja kontinuiteta
proizvodnje i otkupa, te obavljanja svih aktivnosti vezanih za nesmetanu proizvodnju i
distribuciju poljoprivredno-prehrambenih proizvoda.

U ovim posebnim okolnostima za sve nas i izazovima koji su pred nama kako bismo
sacuvali crnogorsku ekonomiju i sve ono sto smo vrijedno gradili prethodnih godina,
ocekujem da ce svi cinioci drustva pokazati odgovornost i da cemo kroz jedan
savjestan i partnerski odnos svih u lancu snabdijevanja hranom - proizvodaca,
trgoyinskih lanaca, potrosaca uspjeti, ne samo da odrzimo nasu poljoprivrednu
proizvodnju, vec I da je unaprijedimo.

S postovanjem,

Simovic


